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Mikkelin kaupungin kuuleminen sote-maakuntalausunnon valmistelussa 
 

 
Torstai 13.8.2020 klo 16.00, Savonlinnan kaupungintalon valtuustosali 
 
Kaupunginhallitus on kutsunut Mikkelin kaupungin edustajat kaupunginhallituksen kuultavaksi 
liittyen maakunta-/sotealueen lakiluonnoksen lausunnon valmisteluun. 
 
Kaupunginhallitus on etukäteen esittänyt Mikkeli kaupungille seuraavat kysymykset, joihin toivottiin 
vastauksia  

• Lupaatteko, että Savonlinnassa säilyy ympärivuorokautisen päivystyksen erikoissairaanhoito 

sisältäen kirurgian, sisätaudit ja anestesiologian 

• Miten lupaus käytännössä toteutetaan?  

• Lupaatteko, että Pohjois-Savon sote-maakunnassa / Etelä-Savon sote-maakunnassa 

Savonlinnaan sijoittuu sote-maakunnan hallintokeskus ja ylin johto?   

• Tuleeko Mikkeli ja Kuopion kaupungit sitoutumaan siihen, että tulevaisuudessa sairaaloiden 
välillä tehtävät palvelutuotannon rakenteelliset muutokset, volyymi- ja työpaikkamuutokset, 

toteutetaan neutraalisti Savonlinnan ja Kuopion sairaaloiden välillä 

Kuulemisessa ovat paikalla kaupunginhallitus, valtuuston puheenjohtajisto sekä 
valtuustoryhmien puheenjohtajat, kaupunginjohtaja, hallintojohtaja-kaupunginlakimies sekä 
hallintopäällikkö.  
Kuuleminen on osa kaupunginhallituksen 13.8.2020 § 293 käsittelyä.  
 
Mikkelin kaupungin edustajina olivat paikalla kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arto Seppälä sekä 
kaupunginjohtaja Timo Halonen, jotka selostivat Mikkelin kaupungin kantaa ja vastauksia esitettyihin 
kysymyksiin. Ennakkokysymysten vastaukset ovat liitteenä 1 ja ne on liitetty myös 
kaupunginhallituksen pöytäkirjaan. 
 

- Mikkelin kaupunki ei pysty antamaan lupauksia, mutta voi ilmaista oman tahtotilansa ja 
periaatteet, joihin se on valmis sitoutumaan 

- Mikkelin kaupunki on valmis tukemaan sitä, että Mikkelissä ja Savonlinnassa voidaan toteuttaa 
jatkossakin nykyisen laajuinen päivystyssairaalan toiminta 

- Mikkelin kaupungilla on valmius vaikuttaa lainsäädännön valmisteluun (keskittämisasetus, 
terveydenhuoltolaki) siten, että molempien sairaaloiden säilyminen nykyisellä laajuudella 
turvataan 

- poliittisesti erilaisia näkökulmia, Savonlinnan painoarvo Etelä-Savossa vahvempi kuin Pohjois-
Savossa 

- jos Savonlinna siirtyy Pohjois-Savoon, muu kuntakenttä mahdollisesti ”hajoaa” 
- säilyykö ERVA-alue? 
- Erva-alueella Kuopion rinnalle neljälle muulle sairaalalle selkeä työnjako 
- Essoten ja Sosterin työnjakoon ratkaisu sairaaloiden välisissä neuvotteluissa 
- työpaikat tärkeitä koko alueelle 
- Mikkelin kaupunki on valmis tukemaan ratkaisua sote-maakuntajohtajan esikuntineen 

sijoittumisesta Savonlinnaan, joka mm. talouden ja hallinnon johtamista. 



 

SAVONLINNAN KAUPUNKI 
  

 2 / 2 

 
 

 

- Mikkeli pyrkii siihen, että tulevaisuudessa kaikki sairaaloiden välillä tehtävät 
palvelutuotannon rakenteelliset muutokset, volyymi ja työpaikkamuutokset toteutetaan 
neutraalisti Savonlinnan ja Mikkelin sairaaloiden välillä.  Mikkelin kaupunki pyrkii toimimaan 
samoin kaikessa maakunnallisessa ja kuntien välisessä toiminnassa. 

- vapaa-ajan asukkaat huomioitava asiakasvolyymina 
- XAMK-yhteistyö erittäin hyvää. Miten jatkuu, jos Savonlinna Pohjois-Savossa? Rahoitusalueen 

muutos voi aiheuttaa ongelmia? Hyvin sujuvaa toimintaa ei kannata vaarantaa. 
- lausunnossa huomioitava soten lisäksi myös muu maakunnallinen toiminta   
- maakunta halutaan pitää nykyisellään yhtenäisenä 

 
 
 
Muistion laati 
 
Seija Hytönen 
hallintopäällikkö 

 
 

 
 



Savonlinnan kaupungin 
kuulemistilaisuus maakunta-/ 
sotealuelausunnon 
valmistelusta 13.8.2020
Mikkelin kaupungille esitetyt ennakkokysymykset
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Tulevaisuudessa sotemaakunta on kunnista ja kaupungeista riippumaton 
toimija, joka itsenäisesti oman hallintonsa lainsäädännön ja resurssien 
puitteissa järjestää tehtäviinsä kuuluvat palvelut.

Mikkelin kaupunki ei pysty antamaan lupauksia, mutta kykenee ilmaisemaan 
oman tahtotilansa ja periaatteet, joihin se on valmis sitoutumaan.

Mikkelin kaupunki on omalta osaltaan valmis tukemaan sitä, että Mikkelissä 
ja Savonlinnassa voidaan toteuttaa nykymuotoinen erikoissairaanhoidon 
polikliininen/avohoitotoiminta.

Lupaatteko, että Savonlinnassa säilyy ympärivuorokautisen 
päivystyksen erikoissairaanhoito sisältäen kirurgian, 
sisätaudit ja anestesiologian?
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Jotta käytännössä pystymme vaikuttamaan kysymykseen yksi, meidän on 
toimittava ainakin kolmella tasolla: 
Valtakunnallisesti meidän yhteisenä tavoitteena tulee olla 
terveydenhuoltolakiin vaikuttaminen niin, että molempien sairaaloiden 
asema on turvattu. Keskittämisasetukseen on saatava joustoja.

Erva-alueella on löydettävä Kuopion rinnalla neljälle muulle sairaalalle selkeä 
profiili ja työnjako.

Essoten ja Sosterin välinen työnjako on löydettävä sairaaloiden välisessä 
neuvottelussa.

Miten lupaus käytännössä toteutetaan?
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Mikkelin kaupunki on osaltaan valmis tukemaan ratkaisua, jossa sote-
maakuntajohtaja esikuntineen sijoittuu Savonlinnaan. Toimiala- ja muu 
johto, hallinto ja tukipalvelut jakautuvat työpaikkamäärien suhteessa 
Savonlinnaan, Pieksämäelle ja Mikkeliin.

Lupaatteko, että Etelä-Savon sote-maakunnassa 
Savonlinnaan sijoittuu sote-maakunnan 
hallintokeskus ja ylin johto?
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Yksiselitteisesti kyllä ja vielä enemmän.

Mikkeli pyrkii toimimaan samoin kaikessa maakunnallisessa ja kuntien 
välisessä toiminnassa. Esimerkiksi aluekehityshankkeissa ja 
ammattikorkeakoulun toiminnassa olemme kyenneet mielestämme 
onnistuneesti tukemaan Savonlinnalle tärkeitä asioita. 

Tuleeko Mikkeli sitoutumaan siihen, että tulevaisuudessa sairaaloiden 
välillä tehtävät palvelutuotannon rakenteelliset muutokset, volyymi-
ja työpaikkamuutokset toteutetaan neutraalisti Savonlinnan ja 
Mikkelin sairaaloiden välillä?
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